

Title (en)  
Loudspeaker enclosure.

Title (de)  
Lautsprecherbox.

Title (fr)  
Enceinte acoustique.

Publication  
**EP 0037139 A1 19811007 (DE)**

Application  
**EP 81200291 A 19810314**

Priority  
CH 244480 A 19800328

Abstract (en)

The housing of the loudspeaker enclosure comprises a front baffle, two side walls (14), a rear wall (16), a cover plate (15) and a bottom plate (17). In the baffle, two low-range loudspeakers (2, 3) and two mid-range loudspeakers (4, 5) are mounted and in a further baffle set back with respect to the said baffle, two high-range loudspeakers (7, 8) are mounted. To suppress standing waves and vibrating air columns, the chamber bounded by the said walls and plates is subdivided into three sections of space (21, 21', 21") in the interior of the housing by two partitions (18, 19) arranged to be inclined with respect to the side walls. Each partition contains a cutout (23, 24) in which a sound attenuating element (25) is arranged. In parallel with the rear wall (16), a separating wall (30) for forming a pressure equalising passage extending therebetween is arranged. The input to the pressure equalising passage is a slot (31) between the separating wall and the bottom plate and the output is a slot (32) between the cover plate and the rear wall. The pressure equalising passage is partially lined with sound absorbing material and is used for equalising extremely high sound pressures inside the housing with respect to the ambient atmosphere. <IMAGE>

Abstract (de)

Das Gehäuse der Lautsprecherbox umfasst eine frontseitige Schallwand, zwei Seitenwände (14), eine Rückwand (16), eine Deckplatte (15) und eine Bodenplatte (17). In der Schallwand sind zwei Tieftonlautsprecher (2, 3), zwei Mitteltonlautsprecher (4, 5) und in einer gegenüber der genannten Schallwand zurückgesetzten weiteren Schallwand sind zwei Hochtonlautsprecher (7, 8) montiert. Zum Unterdrücken von stehenden Wellen und schwingenden Luftsäulen ist die durch die genannten Wände und Platten begrenzte Kammer im Innern des Gehäuses durch zwei bezüglich der Seitenwände schräg angeordnete Zwischenwände (18, 19) in drei Raumabschnitte (21, 21', 21") unterteilt. In jeder Zwischenwand ist ein Ausschnitt (23, 24) vorhanden, in dem ein Schalldämpfungselement (25) angeordnet ist. Parallel zur Rückwand (16) ist eine Trennwand (30) zum Bilden eines sich dazwischen erstreckenden Druckausgleichsdurchgangs angeordnet. Der Eingang des Druckausgleichsdurchgangs ist ein Schlitz (31) zwischen der Trennwand und der Bodenplatte und der Ausgang ist ein Schlitz (32) zwischen der Deckplatte und der Rückwand. Der Druckausgleichsdurchgang ist teilweise mit schallschluckendem Material ausgelegt und dient zum Ausgleichen von extrem grossen Schalldrücken innerhalb des Gehäuses gegenüber der Umgebungsatmosphäre.

IPC 1-7  
**H04R 1/28**

IPC 8 full level  
**H04R 1/02** (2006.01); **H04R 1/22** (2006.01); **H04R 1/26** (2006.01); **H04R 1/28** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**H04R 1/227** (2013.01); **H04R 1/26** (2013.01); **H04R 1/2888** (2013.01); **H04R 1/288** (2013.01)

Citation (search report)

- DE 561608 C 19321015 - LORENZ C AG
- US 2806547 A 19570917 - SEWELL ROBERT L
- DE 2307146 A1 19740822 - RAUHUT ERNST
- FR 1143609 A 19571003
- US 3165587 A 19650112 - ALDERSON RICHARD L
- Wireless World, Band 78, No. 1439, Mai 1972 Sussex (GB) A.R. BAILEY: "The Transmission-Line Loudspeaker Enclosure" seiten 215-217 \* seite 216, mittlere spalte, zeilen 3-26; figuren 6,7 \*

Cited by  
US5169104A; US4893695A; AU597496B2

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0037139 A1 19811007**; DK 104781 A 19810929; JP S56149895 A 19811119

DOCDB simple family (application)  
**EP 81200291 A 19810314**; DK 104781 A 19810306; JP 4384081 A 19810325